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Kéž na vše temné ve mně tvé světlo dopadá.
Kéž obstojím ve zkouškách, které nezvládám.
Kéž s nadějí a vírou, která vytrvá,
mě ve chvíli poslední obejme láska tvá.

sv. František z Assisi

FOTO:  J IŘ Í  STANĚK – „PÁN JEŽ ÍŠ  V ÍTÁ POUTNÍKA“ (hranice rakousko / Itálie)



Sestry a bratři,
měsíc říjen je věnován úctě k Matce Boží. Celý měsíc
se modlíme růženec. Tato modlitba nás může po-
stupně provázet meditativní formou důležitými oka-
mžiky dějin spásy. V těchto dějinách, jak víme,
kromě Ježíše Marie zaujímá důležité místo. Její
postoj, pokorný a plny důvěry, je však pro nás vzo-
rem a příkladem hodným následování. Mariino srdce
charakterizuje vděčnost za veliké věci, které jí učinil
Hospodin: „Velebí má duše Hospodina a můj duch
plesá v Bohu, mém Spasiteli“ (Lk 1,46).

Maria postavila do středu vlastního života Hos-
podina, svěřila se cele Jeho vůli v pokorném pocho-
pení Jeho plánu lásky. Pro tuto svou prostotu
ducha a pokoru srdce je vybrána, aby byla chrá-

mem, ve kterém přebývá Ježíš – Slovo Boha uči-
něného tělem. Je tedy postavou „Siónské dcery“,
kterou prorok Sofoniáš vybízí, „aby se radovala
a plesala radostí“ (srov. Sof 3,14).

Během tohoto mariánského měsíce můžeme obrá-
tit svůj duchovní zrak k Panně Marii. Její víra nás vybízí
hledět za zdání a pevně věřit, že každodenní těžkosti
připravují novou kvalitu života, která již započala ve
Zmrtvýchvstalém Kristu. Panna Marie učí nás důvěře
a naději. Nechme se nakazit její radostí, jejíž nejhlubší
zdroj spočívá v Hospodinu.

Radost, plod Ducha svatého, je základním rozli-
šujícím znakem křesťana; zakládá se na naději
v Boha. Čerpá sílu z ustavičné modlitby a umožňuje
klidně čelit soužením. Svatý Pavel nám připomíná:
„V naději se radujte, v soužení buďte trpěliví, v mod-
litbě vytrvalí“ (Řím 12,12). Tato slova apoštola jsou
jakousi ozvěnou Mariina Magnificatu a vybízejí nás,
abychom v sobě denně prohlubovali cítění radosti
z víry, jež je vlastní Mariinu chvalozpěvu.

Přeji nám všem, aby tato duchovní radost, kterou
přetéká srdce Panny Marie naplněné vděčností, byla
na konci tohoto měsíce ještě více upevněna v kaž-
dém z nás, v našem osobním a rodinném životě,
v prostředí ve kterém žijeme a pracujeme.

P. Mariusz Kuźniar, farář
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Slavnostní uvedení
otce Mariusze

do služby faráře
chodovské farnosti

Milí přátelé, nevím, jak uchopit to, o čem dnes
psát. Chtěla jsem napsat o věčném životě –
o tom, že si musíme my sami pro sebe častěji
připomínat, že nejsme z tohoto světa, že máme
občanství v nebesích, že všechno to, co tu
máme – náš majetek, ocenění od druhých,
úspěchy, ale i nemoci, starosti, neúspěchy, pro-
hry, zklamání, problémy, nespravedlnosti, že
vše trvá jen nějaký čas. Máme sobě, ale i nám
svěřeným (dětem, vnoučatům, těm, koho nám
Pán pošle) znovu připomínat, že tenhle náš
život má tuto formu jen krátce, ale pak trvá
věčnost, věčná blaženost u Boha. Takže k těm-
to pomíjivým věcem nemáme poutat své srdce
natolik, abychom skrze ně neviděli Boha. Náš
zrak má být upřen na něj – On je věčný, stále
stejný, dnes v tomto čase, ale i pak na věčnosti.
Kéž nám Pán dá to, o co prosil patron naší far-
nosti sv. František z Assisi: „Nejvyšší, svatý
Bože, osvěť temnotu mého srdce a dej mi
pravou víru, pevnou naději, dokonalou
lásku, hlubokou pokoru, rozum a rozlišo-
vání, abych zachoval tvou pravou a sva-
tou vůli. Amen.“ Katka

Škola pokorného
pochopení plánu
Boží lásky
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Věřím v Boha, Otce všemohoucího, Stvořitele
nebe i země. – I v Ježíše Krista… My křesťané
víme, že tak začíná vyznání víry. Ale kolik lidí
kolem nás ani neví, že existuje nějaké vyznání.
Přesto tito lidé mnohdy hledají hodnoty, které
tak často nejsou ani ve společnosti vidět. Proto
je tolik potřebné nebýt k tomu lhostejný, ale
naopak pomáhat hledajícím, kteří mají snahu
Boha nalézt. Nenechávat je v tom hledání opuš-
těné. Možná, že někteří nechtějí ztratit svo-
bodu vlastního rozhodování. A tak musí také
přijít naše trpělivost, ochota jim pomoci. Nedo-
pustit, abychom je odradili od cesty směřující
k nalezení víry, k přijmutí víry v Boha. 

Proč mladý člověk začíná věřit, proč hledá víru
v Boha, proč hledá něco, co je krásné a ušlechtilé,
něco, co má trvalou hodnotu a pevné základy?

Obecně je mládí a adolescence obdobím zvýše-
ného hledání vlastní osobnosti. Obdobím kritických

úvah o sobě, o ideálech a o vlastním poslání ve
světě. A tak hledají, třeba na chybných cestách
života. Alkohol, drogy, násilí a podobné negativní
aktivity, jsou častým jevem stylu jejich života. Oni
čekají na naši lásku, dobrý příklad, na styl našeho
křesťanského života. Na svědectví naší víry. Víra je
vztah. Věříme vůbec druhým lidem, jaký vztah
máme k druhým, jaký vztah máme k materiálním
věcem, k majetku, k penězům? Jaký vztah máme
k Bohu a tím i k Desateru? Je vůbec v našem životě
zásadní vyznání naší víry? Jak aplikujeme duchovní
hodnoty do praktického a každodenního života?
Jaké jsou mezi námi vztahy? Ušlechtilé nebo plné
přetvářky, sobectví a neseriózního jednání? Mladí
lidé hledají právě ušlechtilé vztahy, neboť mnohdy
je nenacházejí ve společnosti, ani třeba v rodině.
A přitom rodina je základem víry, důvěry v Boha.
Jistě je to úkol, aby každý z nás, každý křesťan se
aktivně zapojil všude tam, kde se nachází, kde je
jeho místo. Zvláště v rodině, ve škole, v zaměstnání,
ve společnosti. Vždyť kolem nás je tolik ateistů
(mnohdy i pokřtěných). Jistě také všichni víme, že
kolem nás je mnoho těch, kteří hledají a často si
kladou důležité otázky: Proč vůbec něco existuje?
Proč není jen nicota? Odkud přichází člověk a kam
jde? Proč a komu jsme zodpovědní? Co si zaslouží
naprosté pohrdání a co lásku? Jaký je smysl přá-
telství, ale i utrpení a viny? Co je pro člověka roz-
hodující? V co můžeme doufat?  K čemu jsme? Co
nám zbývá: smrt, která na konci všechno zbaví
smyslu? Co nám má dávat odvahu k životu a co
odvahu k umírání?

Jsou to otázky, které míří na podstatu: otázky
nejen pro umírající, ale i pro žijící, také hlavně pro
mládež stojící na prahu své životní cesty. Všechny
tyto důležité otázky zůstávají v ateismu nezodpo-
vězené. Ti zodpovědní hledají odpověď na tyto
otázky a čekají na kvalitní odpověď. Pro ateistu je
zakázáno se ptát, odkud jsou ty úžasné zákonitosti
z přírody nevysvětlitelné, odkud je pohyb, odkud je
život.Tyto otázky nejsou přírodovědecky zodpově-
ditelné, jen náboženství dává odpověď. A tak často
ateista řekne, že Bůh je zbytečný, protože příroda
funguje sama od sebe… Věřícímu člověku dává
odpověď Boží poselství… My křesťané jsme na
cestě k plnému štěstí, milujeme-li Boží slovo a usku-
tečňujeme-li to slovo svým životem. Cestou je růst
ze semena k rostlině, cestou je i rozumná práce,
cestou je i osobní setkání s lidmi. Všude v tom je

začátek, krok za krokem: postup – ohrožení – cíl.
Absolutní cestou je Kristus (Jan 14, 6), nikdo nepři-
jde k Otci, věčnému cíli, než skrze něho. Dobrá
cesta potřebuje také naše zamyšlení; kolik času
věnujeme všemu možnému, čtení novin, internetu,
televizi, poslouchání různých malicherností a jak
mnohdy málo času máme pro přemýšlení o cestě
k Bohu, o vztahu k Bohu. Kdo má na mne rozho-
dující vliv: Boží poselství nebo jiné hlasy světa?

Samozřejmě to není tak snadné a jednoduché.
Ale každý z nás se může zamyslet nad svou cestou
k Bohu, nad svými možnostmi a potřebami. Nad
svým vztahem k Bohu a bližním, nad svou modlit-
bou. Jistě platí: jaká je naše modlitba, taková je naše
víra. Vždyť skrze modlitbu jsme v krásném vztahu
s Bohem. Jak mnohdy i my máme malou víru. Jak
často zapomínáme, že víra dává mohutnou sílu. Bez
víry v Boha se nedá kvalitně žít. Jistě, v životě člo-
věka přijdou překážky, problémy. Často i pláč a slzy.
Chvíle strachu, různých nejistot, ale víru v Boha
nesmíme ztratit, ale naopak ji posilovat, neboť to je
naše jediná naděje, že náš život má smysl, že má
budoucnost. Lev N. Tolstoj: „Život bez víry není živo-
tem. Víra je uvědomování si smyslu lidského života.“
René Barjavel: „Nemohu uvěřit, že všechny ty divy
a nesmírná velkolepost světa, jsou jen výsledkem
náhody a chemie.“ Sv. Augustin: “Člověk bez víry
je jako poutník bez cíle.“ Ve druhé světové válce
napsal jeden věřící polský Žid ve varšavském hořícím
ghettu tuto modlitbu, která přetrvala oheň, i když
její autor zahynul s ženou a dětmi: „Hledal jsem, Tě,
Bože, a šel jsem za Tebou, i když jsi mě od sebe
odstrkoval; plnil jsem tvé přikázání, i když jsi mě
často bil, miloval jsem Tě, i když jsi mě ponížil až
k zemi, vydals mě do hanby i posměchu a nyní
dopouštíš na nás smrtelné trápení. Tys dělal, Bože,
všechno možné, abych v Tebe nevěřil, ale říkám Ti,
můj Bože a Bože mých otců: Nepodaří se ti, abych
se odvrátil od cesty víry! Budu vždy v Tebe věřit
a Tebe milovat!“ A Ježíšova slova zní: „Kdo uvěří
a dá se pokřtít, bude spasen, kdo neuvěří, bude
zavržen.“(Mk 16,16)

Bože, dej našemu rozjímání i našemu životu více
víry, aby se naplnila naše slova skutečnou opravdo-
vostí: věřím všechno, co vtělený Bůh Ježíš Kristus učil,
co hlásali apoštolové a co učí Kristova církev. V této
víře chci žít a umřít. Bože, rozmnož mou víru!

Váš jáhen Pavel Urban

ZPRÁVY
z KCMT
Milí farníci,
začal nám nový školní rok, takže v KCMT je
živo a rušno. Úspěšně jsme začali povede-
ným koncertem vokální kapely Let’s Go!,
která zpívala černošské spirituály a publiku
se velmi líbila. Taktéž úspěšná byla verni-
sáž fotografií pana Hodíka, na kterou při-
šlo přes sedmdesát lidí. Průběžně během
září se pak chodili na fotografie podívat
i lidé, kteří do kostela normálně nechodí.
A doufám, že i vám jeho fotografie zkráš-
lují návštěvy KCMT. Výstava potrvá až do
konce října. Další výstavy připravujeme,
jistě je na co se těšit.

■ V říjnu zveme na 11. října na koncert vokál-
ního souboru Geshem, který bude zpívat čer-
nošské spirituály, písně z Taizé a také hebrejské
písně. Vstup je jako vždy dobrovolný. Charita-
tivní burza neproběhne tentokrát na faře na
Chodově, ale v KCMT. To kvůli rekonstrukci sálu.
■ Ve foyer nyní slouží nový korkový paraván,
který nahradil malou a nedostatečnou ná-
stěnku. Pokud někdo bude chtít vyvěsit ozná-
mení o nějaké akci či inzerovat něco, ať se hlásí
v kanceláři, rádi mu oznámení pověsíme,
pokud to nebude v rozporu s naší činností.
■ Děkujeme dalším přispěvatelům na paš-
kálový svícen, sbírka stále trvá. Jak již bylo
řečeno na začátku, předpokládáme, že sbírat
se bude několik měsíců. Nicméně se blíží
konec roku, a pokud si chcete snížit základ, ze
kterého platíte daně, zbývá na Váš dar již jen
pár měsíců.
■ V suterénu se nám během září šíří plíseň
a oprava izolace terasy je nutná, případné infor-
mace budou umístěny na nástěnkách či ohlá-
šeny v ohláškách. Doufám, že příští měsíc budu
moci podat konkrétní informace o opravách.

S přáním pěkného podzimu
Marie Špinková

ředitelka KCMT

...rozmnož
mou víru!
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Pražští mučedníci byli bratři františkáni, kteří roku
1604 obsadili trosky kláštera u Panny Marie

Sněžné a začali ho renovovat. Pocházeli z různých
evropských národů – Itálie, Německa, Španělska,
Holandska a dalších, prožili však již nějaký čas na
našem území – přišli do Prahy z Brna a Olomouce –
a ovládali téměř všichni češtinu. 

Za doby vpádu pasovských vojsk do Čech roku
1611 byli nařčeni z kolaborace s katolickým voj-
skem, na masopustní úterý 15. února 1611 do jejich
kláštera vtrhla pražská lůza a bratry bez milosti
pobila. Jejich těla zůstala několik dní pohozena na
svých místech, až v sobotu byli pohřbeni v křížové
chodbě kláštera a později v kapli sv. Michala. 

Již krátce po jejich smrti začala být jejich památka
slavena pravidelně nějakou formou pobožnosti.
První kroky k jejich blahořečení byly učiněny již
v 17. století. Proces blahořečení byl znovu zahájen
v 30. letech 20. století, na 40 let byl přerušen komu-
nisktickým režimem a obnoven byl až po roce 1989.

Čtrnáct pražských mučedníků bude blaho-
řečeno dne 13. 10. 2012 v 10 hodin při slav-
nostní mši svaté v katedrála sv. Víta, Václava
a Vojtěcha. Blahořečení je významnou du-
chovní událostí, kdy bude v osobách blahoře-
čených bratří před oči všech věřících vyzdvižen
mimořádný příklad věrnosti víře a osobnímu
poslání, střízlivé ochoty k oběti vlastního
života i pokojného přijetí utrpení a smrti a kdy
se také budou moci dotknout tajemství spo-
lečenství svatých, které hlouběji odhaluje cíl
životní pouti každého člověka. (red)

3. 9. 2012 V kanceláři zvoní telefon:
„Paní ředitelko, to jsem ráda, že vás slyším!“ hlaholí
do telefonu zvučný hlas naší dlouholeté klientky.
„Musíte mě zachránit! Stojím na zastávce u domu
už půl hodiny a autobus nikde! Teď šla okolo nějaká
paní a řekla mi, že náš autobus zrušili. Že prý musím
až nahoru na kopec. Informace jsou prý na inter-
netu. Copak já mám nějaký internet? To je pro ty
mladý. Co je to za pořádky! Já nahoru prostě nevy-
lezu. Však víte, ty moje záda a kyčle. Musím k lékaři
na polikliniku, jsem tam objednaná. Jak se tam
dostanu? Syn má celý den ordinační hodiny, ten mi
nepomůže. Taky mi docházejí léky… Jo a brýle na
čtení s sebou nemám. Tak jediné, co přečtu je tady
nějaký nadpis, prý „PROČ TO JEDE JINAM?“, to si
z nás někdo dělá blázny? Ještěže vás mám nasta-
vené na rychlém vytáčení v mobilu.“

Vážení přátelé,
dovolím si nejprve uspokojit četné tazatele, kteří se
zajímají o průběh naší rodinné dovolené. Nakonec
jsme bydleli v pěkném apartmánu, s úžasnou paní
domácí, která nás denně zahrnovala čerstvými fíky,
domácím vínem a mým synům dovolila, aby si u ní
na zahradě natrhali hroznů, kolik budou chtít.
Chlapci jí zahrádku za ty dva týdny pobytu sklidili,
ale paní domácí nám vnutila ještě lahev vína a mísu
čerstvě natrhaného ovoce na cestu domů. Pravi-
delně jsme bavili ostatní návštěvníky městečka
našimi vášnivými námořními bitvami, které jsme
pořádali v moři a projeli jsme celou Istrii. Dovolená
byla krásná až na cestu domů, protože prvních
200 km jsme  jeli 8,5 hod. Nejlepší byl 484. kilometr
od cíle, ten jsme jeli přesně 56 minut mezi druhou
a třetí hodinou v noci. 

Po návratu z dovolené jsem zjistila, že se našim
sociálním pracovníkům podařil neuvěřitelný výkon.
Za tento srpen, tedy měsíc dovolených, naše soci-
ální projekty vyfakturovaly historicky nejvyšší částku
v dějinách naší Farní charity. A to částku opravdu
velmi významně vyšší než obvykle. Chtěla bych
poděkovat našim pečovatelkám i sociálním pracov-
níkům za pracovní nasazení.

Začátek září nám i našim klientům velmi zkom-
plikovaly změny v jízdních řádech. Většina našich
zaměstnanců používá k dopravě ke klientům měst-
skou hromadnou dopravu. Jaké bylo naše překva-
pení, když jsme po návratu z dovolených zjistili, že
mnoho spojů jezdí jinak, jinam, nebo nejede vůbec.
První zářijové dny byly tedy ve znamení hledání
nových spojů, přepisování léta zavedených a pro-
věřených tras. Často volali z terénu pracovníci, kteří
najednou zjistili, že jim plánovaný spoj nejede, a my
jsme v kanceláři na internetu hledali nové, optimální
spojení. Jak už to tak v životě bývá, některé změny
pracovníkům přesuny urychlily. Bohužel, ve většině
případů nám změny situaci spíše komplikují. Jez-
díme ke klientům i do poměrně odlehlých oblastí,
okrajových částí Prahy. Někteří naši klienti se ocitli
daleko od nejbližší stanice autobusu. Kde přesun
trval 10 minut, tam teď pracovník šlape třeba 30
minut od nejbližší zastávky. 

Nejvíce změny postihly naše pohyblivé klienty.
Doposud byli tito klienti schopni si nejdůležitější
pochůzky zajistit sami. Situace, kterou popisuji na
začátku tohoto článku, není v současné době u nás
v kanceláři žádnou výjimkou. Drtivá většina našich
klientů je starších 85 let a mají nějaké smyslové
postižení. Na zastávkách nejsou o změnách v jízd-
ním řádu obvykle žádné informace. Změny jsou
zapsané v jízdních řádech jednotlivých autobusů,
na zastávkách ale nejsou žádná doporučení, jak se
dostat do míst, kam odsud ještě v srpnu autobus
běžně jezdil. Pro naše klienty jsou tyto změny
matoucí. Obvykle nemají připojení na internet,
nejsou schopni si cestu předem naplánovat a zjistit
si nové spojení. Potom se nám běžně stává, že
musíme zachraňovat naše ztracené klienty, pokud
u sebe naštěstí mají mobilní telefon. Samozřejmě

Zprávičky
z Farní charity

chápu, že změny jsou občas nutné, stejně jako
snaha o zvyšování efektivity služby, i v případě MHD.
Jenom naše Farní charita vynaloží na jízdné pro
zaměstnance okolo 100 000 Kč ročně. Myslím si
tedy, že by Dopravní podnik mohl vynaložit větší úsilí
na informování obyvatel o změnách v dopravě se
zaměřením právě na cílovou skupinu, která ještě
neumí vyhledávat informace na internetu.

Na závěr bych chtěla poděkovat naší vrchní ses-
tře Mgr. Evě Iriškové, sestře Kláře, která k 30. 9.
ukončí svou práci na pozici vrchní sestry, za její téměř
třináctiletou službu. Sestra Klára nám bude pomá-
hat i nadále na zkrácený úvazek jako zdravotní ses-
třička. Nové vrchní sestře Mgr. Haně Vlhové přeji
hodně úspěchů, a aby se jí u nás líbilo.

Připomínám, že máme opět kasičku, do které
můžete vkládat své dary. V letních měsících se v ní
shromáždilo 85 Kč. Je umístěna v Komunitním
centru Matky Terezy, u vchodu do sakristie, vedle
kasičky na Katolický týdeník a Fchodoviny. Za vaše
dary děkujeme. 

Přeji vám požehnaný říjen
Eva Černá

Proč se na začátku mše
přináší v průvodu kříž?
Zvyk přinášet v průvodu
ke mši kříž pochází z pře-
lomu starověku a středo-
věku z Říma, který byl
v tehdejší době rozdělen
na několik čtvrtí. Věřící
přicházeli na společnou
celoměstskou bohoslužbu
shromážděni každý pod
křížem své čtvrti, jakoby pod korouhví, která
symbolizovala, že patří k sobě. Něco podob-
ného známe z literatury (někteří možná
i z vlastní zkušenosti), z chození na pouti, kde
každé procesí z různých obcí přicházelo s vlastní
korouhví a standartou. Při dnešní liturgii má při-
nášený kříž stejný význam, jako ve starověkém
Římě: kdykoli vidíme v průvodu přinášený kříž,
můžeme si uvědomit, že vytváříme jedno spo-
lečenství. Proto se přináší kříž pouze jeden
a proto má být v ideálním případě postaven
k oltáři jako oltářní kříž – neboť naše spole-
čenství je vytvořeno primárně okolo oltáře.
Vždyť na oltáři se při každé mši uskutečňuje to
samé, co se odehrálo kdysi na kříži. Přinášený
kříž navíc naznačuje, že je to náš Pán, ukřižo-
vaný a vzkříšený, který při vstupním zpěvu při-
chází do našeho společenství a že my celým
svým životem následujeme toho, který nás na
kříži zachránil. P. Radek Tichý

Moudrost liturgie

Čtrnáct pražských
mučedníků
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František, jeden z nejvýznamnějších a nejmilo-
vanějších světců, byl synem bohatého obchod-

níka s látkami v umbrijském Assisi. Jako mladík byl
rozmařilý a lehkovážný. Když mu bylo dvacet let,
vypukla válka se sousední Perugií a František upadl
do zajetí. Po propuštění se vrátil ke starému způ-
sobu života, ale ten ho lákal čím dál méně a méně.
František se stále více zajímal o nemocné a chudé. 
Když mu bylo 25 let, uslyšel František ve zpola
zpustlém kostele San Damiano v Assisi hlas, který
mu říkal : „Oprav můj pobořený dům.” Vzal tuto
výzvu doslova, a aby mohl zaplatit za stavební
materiál, prodal žok otcových látek. Následující
konflikt mezi otcem a synem vedl k tomu, že se
František vzdal dědictví. Oblékl šat nádeníka
a odešel, aby „se zasnoubil s paní Chudobou”.

O dva roky později založil řád bratří menších
(pozdějších františkánů) s hlavním sídlem poblíž
Assisi a r.1210 dal papež Inocenc III. svolení jemu
a jeho jedenácti druhům, aby byli potulnými kaza-
teli. Řád se vyznačoval radostným, láskyplným
uctíváním Boha a zachováváním chudoby. 

V roku 1219 čítal řád františkánů 5000 členů
a rychle se šířil po celé západní Evropě. Roku
1221 sepsal František novou verzi svých řeholních
pravidel, která kladla důraz na chudobu a pokoru,
a ta byla r.1223 schválena papežem Honoriem III. 

Posledních pět let svého života nezastával Fran-
tišek v řádu žádné oficiální postavení, ale zato byl
ztělesněním ducha svých řeholních pravidel.
V těchto letech se udály některé z nejznámějších
příběhů, které se o něm vyprávějí : postavení prv-
ního vánočního betlému (1223), kázání ptákům
a zejména příběh o tom, jak se na jeho těle obje-
vila stigmata. Těchto pět Kristových ran už mu
zůstalo navždy. Jeho poslední dva roky života byly
obdobím bolesti, slabosti a posléze slepoty. Když
umíral, vítal „Paní Smrt.” O dva roky později byl
prohlášen za svatého. 

František, člověk obdařený výjimečným du-
chovním vzhledem, se ztotožnil s Kristovým utr-
pením. Jeho slova i skutky byly konkrétním výra-
zem jeho lásky k Bohu a veškerému stvoření.
Proto se také stal patronem ekologů. 

František z Assisi

• Narodil se roku 1181 v umbrijském Assisi.
• Roku 1201 ho uvěznili Perugijští. 
• Roku 1207 uslyšel v kostele San Damiano hlas.
• Roku 1209 založil řád františkánů.
• Roku 1223 byla jeho nová řeholní pravidla

schválena papežem Honoriem III.
• Roku 1224 se mu na těle objevila stigmata.
• Zemřel r.1226 v Porciunkuli u Assisi.
• Roku 1228 byl prohlášen za svatého.
• Svátek: 4.října.
• Kult: Vznikl časně a velmi se rozšířil.
• Patronem: Itálie, Assisi, zvířat, společností pro

ochranu zvířat.
• Atributy: Ptáci, zvířata, stigmata.

Možná si vzpomenete na sobotu 8. září, bylo
krásné letní počasí. Někteří z naší farnosti se
vydali do katedrály, kde při mši svaté přijal
jáhenské svěcení z rukou otce biskupa Václava
Malého náš bývalý pastorační asistent a kan-
didát kněžství Jan Primus a jeho spolužák ze
semináře Vojtěch Smolka.

Naše sedmičlenná rodinka se tam vypravila ve
dvou etapách. Kluci s dalšími čtyřmi ministranty měli
sraz už v 7 hodin s Jardou Olšanským, aby v kated-
rále stihli nacvičit průběh slavnosti. Náš zbytek pot-
kával cestou tam další známé. Poprvé v životě díky
rodičům, kteří nám drželi místo, jsem seděla v kated-
rále v první lavici a viděla tak vše zblízka. Na začátku
nás upoutal dlouhý průvod kněží a před nimi podle
velikosti seřazených ministrantů. Potěšilo mě přiví-
tání otce biskupa, který nás některé z Jižního Města
poznal (asi si nás pamatoval ze své návštěvy v KCMT
ve čtvrtek 6. 9., kdy uváděl otce Mariusze do úřadu
faráře). Pak vše probíhalo podle pravidel. Na závěr
měl náš Honza krátký proslov a poděkování. Otec
Václav se usmíval a pak prohlásil, že takhle origi-
nální proslov ještě neslyšel.

Milý Honzo, jsme rádi, že jsi v naší farnosti
nějakou dobu byl a že jsme tě mohli poznat.
Děkujeme ti za vše, čím jsi nás obohatil, za tvůj
někdy zvláštní, ale laskavý humor, za to, že jsi
dokázal zaujmout kluky povídáním o svém
působení v řadách policie a také svým svědec-
tvím o zaslechnutí hlasu Pána a odvaze vydat
se na cestu kněžství, i když ti nebylo zrovna 20
let. Díky a přejeme ti, ať tě Pán provází svým
požehnáním a pomocí v jáhenské službě ve
farnosti Lhotka.

Friedovi

JÁHENSKÉ

SVĚCENÍ

JÁHENSKÉ

SVĚCENÍ

MALBA: DANIEL NICHOLS
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Jak došlo k tvému rozhodnutí vydat se na tak
dalekou cestu a kam jsi vlastně putoval?

Na pouť mě to zkrátka silně táhlo! Člověk jde
krásnou přírodou a zároveň jde s Bohem a děkuje
mu za všechno, co od něj dostává, přičemž jediná
povinnost, na kterou je třeba se soustředit, je chůze,
a tak člověk může s Ježíšem trávit nerušeně hodiny
a hodiny času! Vzhledem k tomu, že mě v létě
čekaly dva měsíce prázdnin, ani jsem se moc neroz-
mýšlel a hned jsem věděl, že musím vyrazit od
našeho františkánského kostelíka, kde jsem byl vloni
pokřtěný, do Assisi. Kamarád, poutník a ctitel sv.
Františka, bratr Daniel, mě inspiroval tím, že on,
když jde na pouť, nese na svém batohu kříž. Navrh-
nul jsem mu, že bych mu ten kříž do Assisi odnesl
a tam ho nechal požehnat. Nadšeně souhlasil, a tak
jsem 11. července, na svátek sv. Benedikta, společně
s Ježíšem, Marií a sv. Františkem vyrazil do Assisi
s křížem na zádech.

Kolik dní jsi šel a přes které země? A jak jsi hle-
dal každý večer nocleh?

Do Assisi to trvalo celkem 44 dní, přičemž pěšky
jsem začal putovat až z Vyššího Brodu.Tam jsem prv-
ního dne přijel autobusem z Prahy, kde mi brzo ráno
v našem kostelíku sv. Františka udělil náš kněz Radek
Tichý svátost smíření a poutní požehnání. První den
tedy začal požehnaně a odpoledne jsem už byl
v Rakousku, přes které jsem putoval 15 dní,
a potom ještě 29 dní Itálií. Hned první večer jsem
bojoval se svým studem přijít někam na faru
a poprosit o nocleh. Už už jsem byl připravený, že
si postavím malý stan, který jsem pro všechny pří-
pady s sebou nesl, ale nakonec jsem si řekl, že je
lepší se odvážit a poprosit, než někde kradmo sta-
novat za bukem. A ono se to vyplatilo! První večer
v městečku Zwettl mě po chvilce váhání přijala na
faru jedna stařenka, sestra pana faráře, který byl tou
dobou v Římě. Kromě královské postele, jsem dostal

i večeři a ráno
snídani. Navíc jsme si

i pěkně popovídali. Pak už
jsem se každý den vždycky moc těšil, koho večer
potkám a jestli budu mít takové štěstí jako první
den. Spát jsem tedy mohl většinou na farách, čtyři-
krát mě dokonce lidé pozvali k sobě domů. Když jsem
byl hodně unavený nebo když zrovna nebyla fara
v dohledu, šel jsem do hotelu. Na oficiální poutnické

cestě, která začínala cca
300 km před Assisi, jsem využí-

val placených nocleháren a všeho-
všudy třikrát jsem spal pod stanem.  

Jak se k tobě lidé chovali? Máš nějaký zážitek?
Zjistil jsem, že lidé v Rakousku a v Itálii mají pout-
níky rádi. Na celé pouti jsem se nesetkal s nějakým
projevem nepřátelství nebo pohrdání, i když jsem si
původně trochu myslel, že se setkám, kvůli dobře
viditelnému kříži. Lidé byli spíš zvědaví a ochotní
pomoct, a tak byl každý den plný krásných setkání,
z nichž jsem také načerpal mnoho nových síl. Vzpo-
mínám na Otce Aloise a mladé manžele z Rakouska,
Dona Giorgia z Trevisa, rodinu Bonaminů z Mon-
deny a mnohé další, kteří mě přijímali jako svého
bratra, ne-li dokonce jako marnotratného syna. Ale
i mnohá krátká setkání byla takovým Božím pohla-
zením. Např. když jsem putoval v Rakousku, pár dní
mě trochu bolelo v krku. Najednou potkávám jednu
babičku a ta se mě ptá, kam že to jdu. Potom sahá
do tašky a já si pomyslel, že mi chce dát nějaký přís-
pěvěk a on to byl pytlík s větrovými bonbony! Vrá-
tím-li se ještě do Čech, vzpomínám si na paní, se
kterou jsem jel v autobuse. Celou cestu jsme seděli
mlčky. Když jsme vystupovali v Českém Krumlově,
paní se mě zeptala, proč nesu ten kříž. Když jsem jí
to pověděl, byla celá dojatá a říkala mi, že se s man-
želem chystají také na pouť, do Compostely. Potkal
jsem se také se dvěma přátelskými muslimy, s jed-
ním v Rakousku a s druhým v Itálii, který byl
dokonce původem z Nazareta. Povídal jsem jim o sv.
Františkovi, který se na jedné ze svých misijních cest
setkal se samotným sultánem a že spolu vedli velmi
zajímavý a přátelský rozhovor. A ještě bych si určitě
vzpomenul na dvacet dalších setkání a obdarování,
kterých se mi dostalo, možná ještě na víc.

Určitě každý z nás se někdy vypravil na výlet. Mnozí podnikli i několikadenní pouť na známé
poutní místo. Nedávno jsme přinesli rozhovor s poutníkem Danielem. A dnes si můžete přečíst
povídání s Jirkou Staňkem, který na svých zádech v batohu nesl stejný dřevěný kříž jako Daniel.

S křížem
doAssisi

Povídání s Jirkou Staňkem o jeho cestě do země sv. Františka

První kroky v Rakousku

Loučení s bratrem Thomasem



VODA BASIC

O vydařených vodáckých táborech referujeme
několika fotografiemi z tábora voda Basic.
Tábor proběhl začátkem srpna na řekách Lužnici
a Vltavě.

■ Zdvižená příď kanoe není fotomontáž, ale výkon
našeho nejlepšího učitele Martina Buchtela. Jedná
se o závěr obrátky o 180 stupňů v sotva metr široké
propusti Matoušovského mlýna na Lužnici.

■ Protože jedním z úspěšně plněných cílů prázd-
ninových sportovních akcí KSK Praha je příležitost
k navazování přátelství mezi mladými lidmi,  mohou
být úsměvy na našich fotkách vyvolány nejen krá-
sou outdorových sportů.

■ Ve finále vody Basic na slalomovém kanále v Čes-
kých Budějovicích předvedl Honza Procházka, další

z našich instruktorů, že pilnou spoluprácí s KSK
Praha to lze dotáhnout k figuře vodního rodea
zvané svíčka.

VODA ADVANCED
Na sportovní kemp Voda Basic navázal již šestý
ročník kempu Voda Advanced.

Oba kempy duchovně provázel pater Jiří Šindelář
CSSR. Přítomnost duchovního přinesla na sportovní
akci šanci na  kvalitní duchovní program a obrov-
sky vzácný prostor pro osobní duchovní rozhovory
s knězem.

■ V rakouském  Oetztalu, v místech, kde se uto-
pil Miroslav Tyrš, je zakladateli Sokola věnována
pamětní deska. Ač v Rakousku, je psaná česky! Na
tomto místě se dovídáme od P. Šindeláře, jehož dok-
torská práce z teologie je věnována problematice
spásy a věčného života, že naše modlitba i za takové
zemřelé, jejichž život nebyl moc v souladu s učením
katolické církve, může mít pro jejich duše nezane-
dbatelný význam.
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PRAHA

Co se dělo?
Co se bude dít?

Jaké to bylo, když jsi doputoval do Assisi
a jakým způsobem jsi se vrátil zpět do Prahy?

Když jsem poprvé uviděl Assisi z nějakých pěti kilo-
metrů, ani jsem nevěřil vlastním očím! Assisi je
opravdu nádherné místo. Celé město je postavené
z takového bělavého kamene a je položené na úpatí
majestátní hory Monte Subasio, takže září do celého
kraje. Měl jsem to štěstí, že jsem v Assisi mohl pro-
žít tři celé dny a navštívit všechna místa úzce spjatá
s životem sv.Františka. První místo, kde jsem složil
svůj batoh s křížem, byla kaplička Porciunkula, kte-
rou měl František nejraději, a vedle které také roku
1226 zemřel. Porciunkula je od nějakého 16.století
zastřešená velkou bazilikou Panny Marie Andělské
a vlastně se nenachází v Assisi, ale v nedalekém měs-
tečku Santa Maria degli Angeli. Druhý den ráno jsem
v bazilice sv. Františka v Assisi nechal požehnat
poutní kříž a pak ještě ve tři hodiny odpoledne v Por-
ciunkuli. Navštívil jsem také baziliku sv. Kláry a kos-
telík s klášterem San Damiano, kde z kříže na Fran-
tiška promluvil Pán Ježíš a vyzval ho, aby opravil Jeho

dům. Také jsem vylezl na horu Monte Subasio, kde
nebylo člověka, jen tu a tam prošlo pokojně stádo
koní nebo ovcí. Po třech dnech jsem se rozloučil
s Assisi a vlakem se vydal do Říma, kde mi Otec
Radek domluvil přespání na dvě noci v Nepomucenu.
To byl pro mě také veliký dar a čest, pobýt na místě,
kde působil dlouhá léta Otec kardinál Špidlík, jehož
knížky velkou měrou přispěly k mé konverzi. V Římě
jsem navštívil Lateránskou baziliku, hlavu a matku
všech katolických kostelů, baziliku sv. Klementa
s ostatky našeho věrozvěsta sv. Cyrila a kolem Kolo-
sea jsem došel až na Svatopetrské náměstí. Bazilka
sv. Petra byla už ale zavřená. Tak snad někdy příště,
dá-li Pán. 29.srpna jsem v Římě nasednul do leta-
dla a za hodinu a půl jsem byl zpátky v Praze!

Jaké úmysly a lidi jsi předkládal Pánu a co jsi
od putování očekával?

Jelikož  jsem vyrazil 11.července na svátek sv.
Benedikta, začal jsem s přímluvami za našeho Sva-
tého Otce. Potom jsem každý den šel za někoho
nebo za něco. Takové mé dva hlavní úmysly byly za
prvé poděkovat Bohu za dar víry a za druhé nová
evangelizace Evropy a našeho Jižního města. Jeden
z mých osobních úmyslů byla volba životního povo-
lání. A co jsem od putování očekával? Od počátku
jsem chtěl jít s Ježíšem, Marií a sv. Františkem.
A i když jsem je neviděl ani neslyšel, myslím, že se
mnou opravdu šli. Pán Ježíš šel tak o dva kroky
napřed a Panna Maria se sv. Františkem mi pomá-
hali nést batoh a kříž. Tak se pro mne i ta cesta stala
cílem a asi bych ani nedokázal říct, jestli byl nějaký
den krásnější než druhý. Tohle bych strašně rád chtěl
s Boží pomocí pronést do svého všedního života.
Batoh a pohorky už jsou dávno uklizené, ale Ježiš
s Marií a sv. Františkem tu jsou stále...

Jistě si plody této cesty poneseš dále. Co máš
před sebou v tomto školním roce?

V tomto školním roce mi k práci asistenta uči-
tele přibude od října ještě dálkové studium teolo-
gie. Tak jsem na to zvědavý. Na pouti jsem si také
vyzkoušel, jaké to je chlubit se Kristovým křížem. Je
to paráda! To bych si dal jako takový program v nad-
cházejícím čase. Myslím, že my křesťané máme na
Koho být hrdí a máme se Kým chlubit! A že kolem
nás je spoustu lidí, kteří toto světlo, které jsme od
Pána zcela zadarmo dostali, také potřebují!

Děkuji za rozhovor. Katka

Vodopád u Gollingu
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■ Během týdenní akce jsme propluli také maleb-
ným kaňonem řeky Koessener na hranicích Tyrolska
a Bavorska.

■ Na zpáteční cestě nás osvěžily vody ledovcové řeky
Isarco, která šněruje pod dálničními mosty trasu Bol-
zano-Innsbruck, po níž pravděpodobně ve stejný oka-
mžik uháněla další část sportovně založených chodov-
ských farníků z vysokohorské turistiky v Dolomitech.

PRAVIDELNÉ AKTIVITY
po v 17.00 – dramatická dílna
čt od 16.00 – klub všeobecného sportu
1.10. po od 19.00 – komorní orchestr
ŘÍJEN-ÚNOR
út 16.10 – ArtFunForum
st 5.12. – Mikulášská nadílka
12.1., 26.1., 1.2., 2.3. – jednodenní hory
10.–17. 2. 2013 – Lyžařský výcvik

NĚCO PRO VÁS

HLEDÁME
• Mladá vlčata, mladé světlušky, starší skauty

a skautky
• Umělce pro výtvarnou dílnu
• Nadané sportovce a sportovkyně pro sport.oddíl
• Talentované herce z řad mládeže pro křesťansky

zaměřenou dramatickou dílnu
• Neméně talentované instrumentalisty pro

komorní orchestr mládeže
• Zájemce o dobrovolnickou práci v rolích:
• Sportovní vedoucí dětí a mládeže
• Umělecký vedoucí dětí a mládeže
• Skautský vedoucí

Rád jsem tedy využil nabídku srpnového zájezdu
do Dolomit pořádaného členy chodovské farnosti.
Co si vzpomínám, v létě jsem v tak vysokých kop-
cích nikdy nebyl, a pochopitelně jsem se těšil na
nové zážitky.

Autobusem jsme do Itálie jeli v noci, a tak většinu
cesty prospali. Dopoledne jsme přijeli na základnu,
do vesničky Wuzjoch. Naše chata byla jednoduchá
dvoupatrová stavba s bílou omítkou, v přízemí
s kuchyní, koupelnou, sklady a velkou, krásně pro-
sklenou jídelnou s výhledem na masiv Putji. Pokoje
obložené dřevem byly zařízeny stejně jako celá
chata prostě, ale účelně.

Po ubytování, vybalení a krátkém odpočinku jsme
se začali chystat k prvnímu výletu. „Vyběhneme si na

Putjiu“, ozývá se chatou. Naším cílem byl vrchol nej-
bližší hory Putji, 2875 m n. m. Vyrazili jsme asi ve dvě
hodiny, sluníčko svítilo, takže hurá nahoru! Cesta
vedla po horských pastvinách, skvěle upravených jed-
nak popásajícím se dobytkem, jednak péčí místních
zemědělců. Doufám, že se dožiji časů, kdy to
na našich horských loukách bude vypadat podobně.
Kamenitým údolíčkem jsme vylezli do sedla a otev-
řel se nám výhled do dalšího údolí, krása! A už jsme
po klikaté cestičce stoupali k vrcholu, doprovázeni
hejnem havranů. Před vrcholem nás čekalo závěrečné
stoupání po skále jištěné ocelovým lanem. No co, jed-
nou to přijít muselo. Za pár minut už šťastní stojíme
na vrcholu pod křížem, jak je na horách v katolických
zemích zvykem. Nádhera! Odpočinek, vrcholové foto

Dolomity 2012

Když jsem před čtyřmi roky projížděl Brennerským průsmykem a mířil za kamarády na chatu k
Veroně, projížděl jsem Brixenem, městem, které jsem znal jen z hodin českého jazyka jako místo
nuceného pobytu Karla Havlíčka. Od dob monarchie se muselo asi hodně změnit. Městečko
v podhůří Alp je vskutku malebné, ozdobené trsy květů, starobylými domy a ulicemi plnými lidí,
kteří nikam nespěchají. Stejně tak, když jsem si prohlížel krajinu podél silnice v údolí řeky Adiži,
zaujaly mě okolní „kopce“ poseté zříceninami hradů. Tehdy jsem si říkal, že by bylo pěkné se
sem někdy vrátit.
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a návrat na základnu. Po večeři následovalo něco
málo slov k organizaci, rozdělení služeb na vaření,
plánování dalších výletů a společenské hry.

Společné programy začínaly ranní modlitbou bre-
viáře následované mší svatou, kdy se nám jídelna
proměnila v chrám Páně. Jo, mít na dovolené kněze,
to není vůbec špatná věc. Po potravě duchovní při-
šla na řadu snídaně, aby se naše těla připravila na
celodenní sportovní výkony. Po domluvě jednotlivé
skupinky vyrazily do terénu. Kdo si potřeboval
odpočinout, zůstal doma nebo se šel projít do nej-
bližšího okolí. Večer jsme se sešli opět u večeře, pro-
brali zážitky z výletů a začali plánovat další den.

Největším turistickým zážitkem pro mě byl výlet
na nevyšší horu Dolomit, Marmoládu, 3343 m n. m.
Přípravy začaly už večer, a to kontrolou, zkoušením
a vypůjčováním chybějící výstroje. Vojta nám dal
školení, jak nasazovat mačky a jak správně použí-
vat cepín. Pak proběhl praktický výcvik, což byla
velká legrace, nicméně druhý den jsme ho velmi
ocenili. Těžko na cvičišti, lehko na bojišti.

Zájezd se skvěle vydařil, k čemuž přispěla bez-
vadná parta a týmový duch všech účastníků. Sní-
daně i večeře, které připravovaly jednotlivé skupinky,
byly výborné a na horách opravdu chutná!  Počasí

bylo ideální a nebesa nám přála doslovně i obrazně.
Díky také Pavlu Semelovi za služby duchovní, neb
bez kněze se katolíci prostě neobejdou. Na závěr
bych chtěl poděkovat všem, kdo přispěli k tomu, že
se tento výlet mohl uskutečnit, především Marii Lás-
kové, která se o organizaci zasloužila nejvíce a byla
dobrou duší celé akce.

Na závěr nezbývá než citovat Lukáše, který
nejlépe vyjádřil pocit nás všech z Dolomit 2012:
„Jsem nadšen“.

Radek Lobko

Všechny ctitele Božího milosrdenství zveme na

POUŤ KE SVATÉ FAUSTYNĚ
v kostele Božího milosrdenství a sv. Faustyny
ve Slavkovicích u Nového Města na Moravě

v neděli 7. října 2012
14.00 Sv. Faustyna: Učím se být dobrá od Ježíše – Přednáška ses-
ter Kongregace Matky Božího Milosrdenství • 14.30 Korunka
k Božímu milosrdenství • 15.00 Mše svatá – Hlavním cele-
brantem bude Mons. Martin Holík, ředitel Radia Proglas • 16.30
„Jsem zázrak milosrdenství“ – svědectví, vzpomínky, hudba
a promítání fotografií z Pěší pouti k Božímu milosrdenství v roce
2012 • 17.30 Pobožnost před ikonou Matky Boží Ivierské

Otcové pallotini, Jámy 71, 592 32, tel. 566 502 855, 857, e-mail: info@slavkovice.cz, www.slavkovice.cz

MIMI A LVICE
Jeden zázračný příběh, který se po holocaustu

rychle šířil Rwandou, pojednával o čtyřletém děv-
čátku jménem Mimi, které žilo ve vzdálené vesnici
v lesnatém regionu u řeky Akagery blízko Tanzanie.
Když milice Iterahamwe dorazily k nim domů, rodiče
se s Mimi a jejími sourozenci okamžitě dali na útěk
do pralesa, podobně jako stovky dalších tutsijských
sousedů. Avšak Mimi ostatním fyzicky nestačila
a zůstala pozadu. Schovala se v křoví a modlila se,
aby ji Bůh zachránil, ale vrazi ji objevili. Jeden z nich
ji držel, zatímco ostatní ji začali mučit oštěpy. Najed-
nou, kde se vzala, tu se vzala, vyskočila z lesa lvice.
Její zuřivý řev naháněl hrůzu. Zamířila si to přímo
k vrahům, kteří v panice utekli pryč. 

Když se později vrazi pro Mimi vrátili, znovu
narazili na řvoucí lvici a opět utekli. Po další tři
měsíce zůstala lvice Mimi nablízku. Nejen že ji
chránila před vrahy, ale sytila ji banány a masem,
které jí v tlamě nosila z pralesa. Když genocida
skončila, rodiče se vydali Mimi hledat. Spatřili lvici

nataženou na zemi před jejich dcerkou. Tentokrát
zvíře mlčelo. Lvice v tichosti odkráčela do lesa
a zmizela jim z očí. Většina lidí, která příběh Mimi
slyšela, věřila, že lvice byla andělem seslaným od
Boha. Ten na sebe vzal podobu silného zvířete, aby
ochránil jedno z jeho nejzranitelnějších dětí.
Mnoho lidí však přemítalo, proč Pán přišel na zem
ve zvířecí podobě a pak zachránil jen jedno malé
děvčátko. Proč nezachránil všechny děti? Myslím,
že jen Bůh zná odpověď – možná nám není
určena. Příběhu Mimi však věřím.

Z knihy: Immaculée Ilibagiza „Odpustila jsem“
(Karmelitánské nakladatelství, 2010)

„ODPUST I LA JSEM“
I MMACULÉE I L I BAG IZA



■ 1. 10. (pondělí) od 20 hod. v KCMT – setkání místního společenství Hnutí fokoláre.
Slovo života na říjen: „Na tvé slovo spustím sítě.” (Lk 5,5) Jana a Viktor Friedovi – tel. 731 625 949

■ Biblická hodina s P. Ladislavem Součkem se koná každé úterý od 18.45 hod na faře u sv. Františka z Assisi.

■ Od 5. října v 9.00 hod. – každé páteční dopoledne v KCMT pro dříve narozené • Na programu bude
bohoslužba slova a poté společné posezení ve foyer. Setkávání budou koordinovat manželé Jana a Viktor
Friedovi. Liturgickou stránku setkání bude mít na starosti náš jáhen Pavel Urban. Srdečně zve P. Mariusz

■ FORMAČNÍ VEČER PRO DOSPĚLÉ A MLÁDEŽ. Poslední čtvrtek v měsíci 25.10. v 19.00 hod. zveme
na formační večer do KCMT. Večer bude koncipován podobně jako adventní či postní duchovní obnova.

■ Setkání maminek na mateřské dovolené – každou středu od 9.30 hod do 11.30 hod. v KCMT,
v klubovně číslo 13 – suterén. V říjnu se maminky sejdou 3., 10., 17., 24. a 31. (3., 17. a 31. s účastí
kněze, od 9.30 s možností svátosti smíření, potom sv. přijímání.) Katka Friedová 603 286 513
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MATEŘSKÉ CENTRUM DOMEČEK – ŘÍJEN / zač. LISTOPADU

INZERCE • NABÍDKA • POPTÁVKA

■ Nabízím odborné provedení řemeslných
prací v domácnosti (na Praze 11).
Tomáš Rus – tel. 775 910 301

■ NABÍZÍM STAVEBNÍ PRÁCE,
MALOVÁNÍ, ÚDRŽBU
Martin Štark – tel.720 588 758
stark.m@seznam.cz

■ Hledám práci jako řidič (Iveco, dodávka)
(např. rozvoz zboží) – tel. 728 062 304

www.kcmt.cz

■■ Út 16. 10. /10.00 – Přednáška – Právní minimum pro rodiny aneb Základní
orientace v právu České republiky pro rodinu. Pozvání přijala Mgr. Květa Vrzáčková.

■■ So 20. 10. /14.00 – Quilling pro začátečníky. Tvoření z papírových proužků –
přáníčka, ozdoby. Vstup 80,– Kč včetně nákladů na materiál.
Přihlášky na e-mail mcdomecek@seznam.cz nebo v Domečku do pátku 12. 10. 2012.

■■ Po 22. 10. /13.00–15.00 – Babysigns – seminář pro rodiče, během kterého se dozvíte vše, co
potřebujete vědět k tomu, abyste mohli se znakováním začít. Součástí semináře jsou i kvalitní materiály,
které Vám pomohou se znakováním doma. Podrobné informace a přihlášky na petra.razimova@baby-
signs.org.

■■ Út  30. 10. /10.00 – Přednáška: Očkování dětí. Historie a současné trendy v očkování, složení
vakcín, kontraindikace, proč očkování někdy nefunguje, imunita a očkování aj. Pozvání přijala
mikrobioložka MUDr. Klára Labská. 

BURZA DĚTSKÉHO PODZIMNÍHO A ZIMNÍHO OBLEČENÍ A SPORTOVNÍCH VĚCÍ

PŘÍJEM: Pá 2. 11., 9.00–12.30 a 15.00–17.30
PRODEJ: So 3. 11., 9.00–17.30
VÝDEJ: neprodaných věcí: Po 5. 11., 15.00–18.00
KDE: suterén KCMT
Přijímáme pouze zboží sepsané na formuláři, který je k dispozici v Mateřském centru nebo na mailu:
mcdomecek@seznam.cz. Podrobné pokyny, které je třeba respektovat, obdržíte na formuláři.

TRADIČNÍ BURZA OBLEČENÍ A OBUVI VE VELKÉ KLUBOVNĚ V KCMT NA HÁJÍCH

• příjem ošacení: neděle 14. 10. 10.30–11.00
pondělí 15. 10. 16.00–19.00

• vybrat si můžete: úterý 16. 10. 16.00–18.00
středa 17. 10. 16.00–18.00 

Věci, které přinesete, mohou být poškozené, ale musí být čisté! Po přebrání budou odvezeny Dia-
konií Broumov k dalšímu využití. Vítáme příspěvek na dopravu, papírové krabice (banánovky) nebo
velké pytle. Také prosíme o pomoc při balení ve středu 17. 10. v 18.00 hod. 
Prosíme o důsledné dodržování stanovených časů a odkládání přinesených věcí jen na určené místo.
Bližší informace na tel. 737 374 921.

BURZA OBLEČENÍ

Program KCMT

11. 10. Od 20 hod. – Koncert sboru
GESHEM – spirituály, hebrejské
písně a písně z Taizé

14.–17. 10. Tradiční, charitativní burza
16. 10. ArtFunForum pořádá KSK
18. 10. Kurz Máma a táta pro 21. stol.

http://www.rodinnecentrum.cz
20. 10. Farní pouť na sv. Horu
3. 11. Burza dětského oblečení

Pojďte s námi
na Svatou Horu
Kdy: sobota 20. 10. 2012
Sraz: v 7.45 hod. u pokladen

na Hlavním nádraží
Odjezd vlakem v 8.12 hod. do Jinců, odtud
pěšky lesem asi 18 km do Příbrami. 
Na Svatou Horu dorazíme kolem 16.00 hod.
Příležitost ke svátosti smíření bude před
mší sv., která začíná v 17.00 hod.
Návrat autobusem v 19.10 hod. z Příbrami
do Prahy. Příjezd 20.10 Na Knížecí.

Srdečně zvou Standa & Lída Dabrowští

4. října / svátek sv. Františka – mše svatá na Chodově
Svátek sv. Františka připadá letos na čtvrtek. Proto místo čtvrteční mše sv.
v Komunitním centru bude výjimečně mše sv. v kostele sv. Františka Na Sádce. Mše
u sv. Františka začne v 18.15, aby v případě, že někdo dorazí omylem k Matce
Tereze na osmnáctou hodinu, měl možnost stihnout začátek mše sv. na Chodově.
U Matky Terezy bude do 18.05 čekat TRANSIT pro devět osob, který převeze ty pří-
padné zájemce, kteří by rychlý přesun z nějakého důvodu nezvládali.

Po mši svaté u sv. Františka bude možnost podělit se o donesené občerstvení
a současně bude v kostele možné zúčastnit se půlhodinového meditačního pásma,
které si k příležitosti svátku sv. Františka připraví dobrovolníci z řad farní mládeže.

VÝLET NA VYSOČINU • Zájezd se bude konat dne 13. 10. 2012, cílem je město Telč, Dačice
a Kostelní Vydří. Cena zájezdu je 320 Kč, odjezd v 7.00 hod. od KCMT.
Přihlášky u Mgr. Urbana či Ing. Řivnáčové (tel. 774 877 495).

S D R U Ž E N Í  K Ř E S Ť A N S K Ý C H  S E N I O R Ů  –  J I Ž N Í  M Ě S T O
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Ú M Y S L Y A P O Š T O L Á T U  M O D L I T B Y  –  Ř Í J E N

Příští uzávěrka bude 15. října 2012        NÁKLADY NA 1 VÝTISK 12 Kč fchodoviny@gmail.com

1. Aby se nová evangelizace rozvíjela v nejstarších křesťanských zemích.

2. Aby slavení Světového dne modliteb za misie vyústilo v obnoveném
závazku k evangelizaci.

3. Aby pomazání ke královskému kněžství nás uschopňovalo pro službu
církvi a světu.

Číslo účtu:  KCMT 4200060575 / 6800 •  farnost 19-9362170227 / 0100

☎ /mob. e-mail

Farní kancelář (fara – Na Sádce) 272 934 261 mail@kcmt.cz

Marie Špinková (ředitelka KCMT) 731 625 970 kancelar@kcmt.cz

Kancelář KCMT, farní kancelář KCMT 242 485 826, 242 485 829 kancelar@kcmt.cz

P. Mariusz Kuźniar (farář) 272 934 261, 602 136 161 mail@kcmt.cz

P. Ladislav Souček (farní vikář) 242 485 828, 603 932 427 cernymost@yahoo.com

Pavel Urban (jáhen) 272 911 264

Lucie Rudňanská (past. asistentka) 242 485 827, 733 770 847 rudnanska@kcmt.cz

Jaroslav Šrámek (past. asistent) 242 485 830, 734 547 021 jarda.diki@seznam.cz

Jaroslav Olšanský (past. asistent) 603 256 411 Jaroslav.Olsansky@intax.cz

Charita – Eva Černá (ředitelka) 737 322 569, 242 485 823 kancelar@charitapraha4.cz

Charita – pečovatelská služba 737 948 638, 272 941 972 socialnisluzby@charitapraha4.cz

Kostel sv. Františka Kaple bl. Matky Terezy

Pondělí – – 

Úterý 18.00 –

Středa                    –                 18.00 

Čtvrtek – 18.00

Pátek     18.00 –

Sobota 8.00 – 

Neděle 8.00, 20.00 9.30*, 11.00

P R A V I D E L N É  B O H O S L U Ž B YKANCELÁŘ KCMT – HÁJE
U Modré školy 1, 149 00 Praha 4
tel: 242 485 826
e-mal: kancelar@kcmt.cz
ÚŘEDNÍ HODINY KNĚZE
Středa 16.00–17.30

FARNÍ KANCELÁŘ – CHODOV
Na Sádce 1296/18
tel: 272 934 261
e-mail: kancelar@kcmt.cz
ÚŘEDNÍ HODINY KNĚZE
Pátek 16.00–17.30

V jiném termínu
po předchozí dohodě

mše sv. + adorace NS
do 19.30, svátost smíření

mše sv. + adorace NS
do 19.30, svátost smíření

Možnost svátosti smíření vždy 30 minut před bohoslužbou nebo kdykoliv po dohodě

*1. neděle v měsíci v 9.30 speciálně pro rodiny s dětmi




